

价值工程

2018年2月中旬刊(总第481期/第37卷)
1982年创刊 2018年2月18日出版

中国商界文联会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

名誉总编:郜明信

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞

刘英禄

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿邮箱:vezzsrbj@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

印 刷:廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄市槐安西路88号卓达
物业楼A501室

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 社会网络视角下我国工业园区研究趋势分析 邵明吉等(1)
- 我国制造业企业跨国并购的风险研究 姜洪(4)
- 园林工程预算管理中存在的问题及对策 吕妍婷(6)
- 城市综合管廊产业基金设立组织形式比选研究 王亦虹等(8)
- 金融科技创新的机遇以及挑战探析 冯展(11)
- 浅谈中国开征环境保护税的配套措施 申焕婷(13)
- 车险承保的现状分析 杨国华等(15)
- 德克士配餐流程的分析与改善 贾舒媛等(19)
- 基于ARIMA模型的北京市CPI预测分析 初睿(21)
- “营改增”对万科集团税负影响及对策研究 贾佳敏等(23)
- 基于PDCA的高速公路集中管理的精细化养护研究 吴灿灿(25)
- 基于熵权的模糊综合评价在农村采暖方式中的研究
..... 王维军等(28)
- 大学生隐性逃课原因分析及对策探讨 任昕(30)
- 越南EPC总承包工程项目管理体会 孟辉等(34)
- PPP模式下我国历史建筑经营与保护研究 王俊嵘等(36)
- 基于事故树的无人机编队飞行冲突风险研究 朱磊(39)
- 我国军民融合基金发展现状浅析 张杨等(41)
- 济南市场卷烟销量增长因素分析 高萍等(43)
- 房屋建筑施工的质量与安全管理工作研究 王少亮(45)
- 昆明理工大学恬园食堂使用后评价 胡康榆等(47)
- 工程项目流水施工排序优化研究 刘如意(49)
- 基于C2B2F农产品电子商务的销售模式研究 包文杰(52)
- EPC项目利益相关者及其收益分配研究 张春梅等(54)
- 基于层次分析法的个人信息安全评估研究 张瑾(57)
- 新形势下特种设备检验机构服务能力建设研究 井德强等(61)
- 水库除险加固工程设计若干问题的探讨 李有华(63)
- 企业内部审计在内部会计监督中的作用及应用 全志成(65)
- 信息化战争卫勤保障力量指挥训练分析研究 唐坚等(67)
- 我国小微企业投资风险控制问题探讨 赵枚辉(69)
- 基于PCA-DEA的中国房地产业运营效率分析 王效俐等(72)

* 价值链·供应链 *

- 大数据在供应链中的应用研究 刘鹏程(75)
- 网络DEA模型应用综述 樊辉等(77)
- 传统仓储转型升级 刘孟帆(79)
- 产品可追溯研究的演化与发展 贺一恒等(81)
- 基于大样本下的供应链金融风险风险评估研究 黄慧等(84)

* 功能载体创新 *

- 透水沥青混合料孔隙率与级配对其路用性能的影响
..... 武琨璐等(88)
- 坡度对植被混凝土基材早期蒸散效应的影响 潘婵娟等(90)
- 竖向地震对摩擦滑移摆隔震性能的影响 朱清泉等(93)
- 航空发动机燃油附件修理清洁度控制研究 刘锦秋(96)
- 沪昆铁路跨线桥病害整治施工技术 张铁议(99)
- 埋深对扩底桩水平承载特性影响的研究 张蕾等(102)

地铁拱盖法大断面开挖支护施工技术	李宾(106)	一种服装断针检测系统的设计	陈思等(185)
榫头与卯口不同接触程度下大头榫节点的低周反复荷载试验	刘芳莲等(110)	工程认证教育理念下机械工程一体化案例培养体系构建	刘孝保等(187)
阿尔及尔国际会议中心 6000 人会议室照明系统设计与施工	赵健晖(113)	对高校家庭经济困难学生资助工作的思考	刘少军等(189)
粘滞流体阻尼器消能减震与工程实例分析	张志浩等(118)	我国水利水电工程中 BIM 技术应用现状研究	龙潜等(191)
一种多通道电缆测试仪系统	赵艾奇(121)	基于工业 4.0 建设思想的智慧制丝平台研究	杨常勇等(193)
一种喷射式微型 J-T 制冷器热交换性能的分析	万志强等(123)	浅析高原多年冻土路基病害成因与整治方法	李学峰(196)
一种无游梁液压抽油机的仿真与实验研究	陈靖超等(126)	企业能源管理个性化报表设计与实现	余洋(198)
大跨度连续刚构箱梁防开裂施工技术研究	贺智(129)	论环境工程与可持续发展	汤建红(201)
保施高速公路大官市互通立交设计方案研究概述	姚聪等(131)	企业员工职业倦怠影响因素及对策研究	赵小春(203)
广州地铁 3 号线北延段受电弓碳滑板异常磨损原因分析	张梦双等(133)	基于因子分析法的绿色办公建筑成本影响因素研究	庞佳丽等(205)
公路工程级配碎石基层施工技术浅谈	赵飞龙(135)	大学生创新创业教育的协同培养机制研究	王骏飞等(207)
基于自激振荡的三相交流电源的设计研究	汪利华(137)	自主学习融入创新思维训练模式研究	贾凤玲等(210)
路桥施工过程中钻孔灌注桩施工技术方案及相关问题研究	张春锋(139)	以“职业能力”为本位的材料工程技术专业(陶瓷方向)岗位与工作任务分析	谢俊等(212)
黄固特大桥连续梁水平转体施工工艺	宋晓文(141)	新形势下地方高校基础学科人才培养模式初探	王飞等(214)
H 型钢与 U 型钢组合式基坑支护施工技术	马军(143)	自然灾害救助时应急决策信息沟通的影响因素研究	陈迎欣等(216)
青山山隧道出口左线局部涌水突泥处理方案研究	方仁应(145)	电力检修与电力施工技术研究	邢雁君(218)
高速公路桥梁溶洞桩基施工研究	毛杰(147)	高校优秀毕业论文检索系统的设计与实现	芮文军等(220)
声屏障工程团结路中桥 50.6 米钢箱梁的吊装简算	方辉(149)	论河南自贸区报关人才培养策略	刘素丹(222)
流纹质凝灰熔岩地质光面爆破施工技术研究	张勇(151)	基于素质词典模型的校企合作课程模式改革研究	赵莉娜(224)
地下建筑工程抗浮桩施工技术	吕涛(153)	浅谈园林景观设计中植物配置	谭永存(227)
超高能级强夯法在深填土区的实际应用	高祥燕等(156)	浅论地方高校“周末游”产品的开发	刘丽娜等(229)
非开挖技术在大口径长距离蒸汽管道施工中的应用	聂仲(159)	工程管理专业经济学课程创新研究	张宏等(231)
* 价值应用 *			
基于高职院校图书馆网站建设的思考	吕巧枝等(161)	* 理论综述 *	
基于数字图像处理技术的粗集料形状特征研究	徐娜等(163)	科学意识与知识产权保护驱动创新战略	慕安训等(235)
城市生活垃圾收运的信息化研究	任哲勳等(167)	政府财务信息披露、政府绩效与固定资产投资	王小宁等(241)
服装缝纫线的解析与研究	王燕玲(169)	* 综合 *	
基于关联规则 Apriori 算法的学生成绩分析	王成勇(171)	精品在线开放课程建设方案设计探讨	史歌(246)
基于解释结构模型的 IE 专业本科毕业设计考评体系研究	刘冠权等(173)	丰富和发展学生创新能力的方法探析	刘猛等(248)
考虑渗流与应力耦合作用的尾矿坝稳定性分析	岳滨(177)	信息化时代下民办高校信号与系统课程创新	李婵飞等(250)
北岭井田水文地质类型划分探讨	高鹏浩等(179)	基于“问题驱动”与“项目驱动”相结合的大学物理课程研究	马晴等(251)
基于模糊综合评价法的高校基层团组织活力评价研究	张善红等(181)	以职业能力构建中高职贯通软件专业课程体系	马文静等(253)
基于提高工程能力的给水排水工程 CAD 课程研究	李好等(183)	师承教育与高职中医人才培养的探讨	张西翠(254)
		以创新创业为导向的多元信息类课程体系建设研究与实践	张文波等(256)
		“电力系统继电保护”课程创新研究	王颖等(258)

Value Engineering

(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982

Vol.37 2.b

(Sum No.481)

Published in Feb. 18, 2018

Inscribed:

Yuan Baohua

Honorary Editor-in-Chief:

Gao Mingxin

Executive Editor-in-chief:

Gao Zhibiao

Manager:

Hebei Association for
Science and Technology

Sponsor:

Hebei Institute of
Technology Economy and
Modern Management

Chief Editor's Department:

Shi Rui

Editor:

Editorial Team of VE

Publisher:

Magazine Publishing House of VE

Address:

Room A501, Zhuoda Property
House, No.88 Huai'an Road

Tel:

(0311) 87024742

E-mail:

vezzsbjb@163.com

Printed by:

Changling Printing House, Langfang

Distributor:

Shijiazhuang Post Office

Subscriptions:

Chinese Local Post Office

Domestic Issue Code:

18-2

Domestic Single Price:

¥30.00

Overseas Single Price:

\$ 30.00

Open Publishing

ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Analysis of the Research Trend of Industrial Parks in China from the Perspective of Social Networks SHAO Ming-ji, *et al.*
4 Research on the Risk of Cross-border M&A for Chinese Manufacturing Enterprises JIANG Hong
6 Problems in the Garden Project Budget Management and the Countermeasures LV Yan-ting
8 Study on the Selection of Organization Form of Urban Comprehensive Corridor Industry Fund WANG Yi-hong, *et al.*
11 The Opportunity and Challenge of Financial Science and Technology Innovation FENG Zhan
13 On the Supporting Measures of Levying Environmental Protection Tax in China SHEN Huan-ting
15 Analysis of the Auto Insurance Underwriting Situation YANG Guo-hua, *et al.*
19 Analysis and Improvement of Dicos Catering Process JIA Shu-yuan, *et al.*
21 Forecast and Analysis of CPI in Beijing Based on ARIMA Model CHU Rui
23 Impact of "Change from Business Tax to Value-added Tax" on Tax Burden of Vanke Group and the Countermeasures
..... JIA Jia-min, *et al.*
25 Study on Fine Maintenance of Expressway Centralized Management Based on PDCA WU Can-can
28 Research on Fuzzy Comprehensive Evaluation Based on Entropy Weight of Heating Way in Rural Area
..... WANG Wei-jun, *et al.*
30 Analysis and Countermeasures of College Students' Hidden Class Skipping REN Xin
34 Project Management Experience of Vietnam EPC Contract MENG Hui, *et al.*
36 Research on the Operation and Protection of Historic Buildings in China under PPP Mode WANG Jun-rong, *et al.*
39 Study on Flight Conflict Risk of UAV Formation Based on Fault Tree Analysis ZHU Lei
41 Analysis of the Current Situation of Military and Civilian Integration Fund in China ZHANG Yang, *et al.*
43 Ji'nan Cigarette Sales Growth Factor Analysis GAO Ping, *et al.*
45 Study on Quality and Safety Management of Housing Construction WANG Shao-liang
47 POE of Tianyuan Canteen of Kunming University of Science and Technology HU Kang-yu, *et al.*
49 Study on Optimization of Construction Project Flow LIU Ru-yi
52 Sales Model Research of Agricultural Products E-commerce Based on C2B2F BAO Wen-jie
54 Research on Stakeholders and Their Income Distribution in EPC Project ZHANG Chun-mei, *et al.*
57 Research on Personal Information Security Evaluation Based on Analytic Hierarchy Process ZHANG Jin
61 Study on the Construction of Service Ability of Special Equipment Inspection Institution under the New Situation
..... JING De-qiang, *et al.*
63 Discussion on Some Problems of Risk Removal and Reinforcement Engineering Design of Reservoir LI You-hua
65 The Role and Application of Enterprise Internal Audit in Internal Accounting Supervision QUAN Zhi-cheng
67 Analysis and Research on Command and Training of Medical Support Force in Informatized Warfare
..... TANG Jian, *et al.*
69 Investment Risk Control of Small and Micro Enterprises in China ZHAO Mei-hui
72 A Study on the Efficiency of Chinese Real Estate Industry Based on PCA and DEA Approach WANG Xiao-li, *et al.*

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 75 Research on the Application of Big Data in Supply Chain LIU Peng-cheng
77 A Review about the Application of DEA Model in Network FAN Hui,*et al.*
79 Transformation and Upgrading of Traditional Storage LIU Meng-fan
81 Evolution and Development of Product Traceability HE Yi-heng,*et al.*
84 Research on Supply Chain Finance Risk Assessment Based on Large Samples HUANG Hui,*et al.*

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 88 Effect of Porosity and Gradation of Permeable Asphalt Mixture on Its Pavement Performance WU Kun-lu,*et al.*
90 Effect of Slope on Early Evapotranspiration of Vegetation Concrete Substrate PAN Chan-juan,*et al.*
93 Influence of Vertical Earthquake on the Earthquake Isolation Performance of Frictional Sliding Pendulum
..... ZHU Qing-guan,*et al.*
96 Repaired and Cleanliness Control Research of Aircraft Engine Fuel Accessories LIU Jin-qiu
99 Construction Technology of Disease Control of Flyover in Shanghai-Kunming Railway ZHANG Tie-yi
102 Research on the Influence of Buried Depth on Horizontal Bearing Capacity of Belled Pile ZHANG Lei,*et al.*
106 Construction Technology of Large Section Excavation and Support of Subway with Arch Cover Method LI Bin
110 Low-Cycle Repetitive Load Test of Damping Capacity of Big Head and Ditch under Different Tenon Width
..... LIU Fang-lian,*et al.*
113 Design and Construction of Lighting System for the Conference Room with 6000 People in Algiers International Convention Center
..... ZHAO Jian-hui
118 Energy Dissipation and Vibration Reduction of Viscous Fluid Damper and Its Engineering Case Analysis
..... ZHANG Zhi-hao,*et al.*
121 A Multi-Channel Cable Tester System ZHAO Ai-qi
123 Analysis of Heat Exchange Performance of a Micro Spray J-T Cooler WAN Zhi-qiang,*et al.*
126 Simulation and Experimental Research on a Beamless Hydraulic Pumping Unit CHEN Jing-chao,*et al.*
129 Study on Anti-cracking Construction Technology for Long-span Continuous Rigid Frame Girder HE Zhi
131 Research Summary of Design Scheme of Daguanishi Interchange in Baoshan-Shidian Expressway YAO Cong,*et al.*
133 Analysis on Abnormal Abrasion of Pantograph Carbon Skateboarding in North Extension of Guangzhou Metro Line 3
..... ZHANG Meng-shuang,*et al.*
135 Construction Technology of Graded Crushed Stones for Highway Engineering ZHAO Fei-long
137 Design of Three-phase AC Power Supply Based on Self-excited Oscillation WANG Li-hua
139 Study on Construction Technology of Bored Pile in Road and Bridge Construction Engineering and Related Problems
..... ZHANG Chun-feng
141 Horizontal Swivel Construction Technology for Continuous Beam of Huanggu Super Large Bridge SONG Xiao-wen
143 H-beam and U-beam Combined Foundation Pit Support Construction Technology MA Jun
145 Study on Treatment Project of Gushing Burst on the Left Line of Qingyunshan Tunnel Exit FANG Ren-ying
147 Study on Pile Foundation Construction of Expressway Bridge Cave MAO Jie
149 Lifting of 50.6m Steel Box Girder of Sound Barrier Engineering Tuanjielu Bridge FANG Hui
151 Study on Geotechnical Smooth Blasting Construction Technology of Rhyolite ZHANG Yong
153 Anti-floating Pile Construction Technology of Underground Construction LV Tao
156 Practical Application of Super High Energy Level Dynamic Compaction Method in Deep Filling Area
..... GAO Xiang-yan,*et al.*
159 Application of Trenchless Technology in Large Diameter and Long Distance Steam Pipeline Construction
..... NIE Zhong

VALUE APPLICATION

- 161 Reflections on the Construction of Website of Higher Vocational College Library LV Qiao-zhi,*et al.*
163 Research on the Shape Character of Coarse Aggregate of Skeleton Interlocking Structure XU Na,*et al.*
167 Research on Informatization of Urban Municipal Solid Waste Collection and Transportation REN Zhe-xu,*et al.*
169 Analysis and Research on Clothing Sewing Threads WANG Yan-ling
171 Analysis of Students' Achievement Based on Association Rule Apriori Algorithm WANG Cheng-yong
173 Research on Evaluation System of IE Professional Undergraduate Graduation Design Based on Interpretative Structure Modeling
..... LIU Guan-guan,*et al.*

177	Stability Analysis of Tailings Dam Based on Coupling Seepage and Stress	YUE Bin
179	Discussion on Hydrogeological Type Classification in Beiling Coal Mine	GAO Peng-hao, <i>et al.</i>
181	Research on the Evaluation of Grassroots Organizations' Vitality in Colleges and Universities Based on the Fuzzy Comprehensive Evaluation	ZHANG Shan-hong, <i>et al.</i>
183	Study on the Water Supply and Drainage Engineering CAD Based on the Improvement of Engineering Capacity	LI Hao, <i>et al.</i>
185	A Design about a Broken-needle-detection System for Clothing	CHEN Si, <i>et al.</i>
187	Construction of Integrative Case Teaching System of Mechanical Engineering Specialty under Engineering Certification Education	LIU Xiao-bao, <i>et al.</i>
189	Reflections on the Financial Assistance to Family Financially Disadvantaged Students in Colleges and Universities	LIU Shao-jun, <i>et al.</i>
191	Study on the Application of BIM Technology in Water Conservancy and Hydroelectric Projects in China	LONG Qian, <i>et al.</i>
193	Research on Wisdom Tobacco Making Platform Based on Industry 4.0 Construction Idea	YANG Chang-yong, <i>et al.</i>
196	Analysis on the Cause and Treatment of Plateau Permafrost Subgrade Damage	LI Xue-feng
198	Design and Implementation of Enterprise Energy Management Personalized Report	YU Yang
201	Environmental Engineering and Sustainable Development	TANG Jian-hong
203	Study on Influencing Factors and Countermeasures of Job Burnout of Enterprise Employees	ZHAO Xiao-chun
205	Study on the Factors Influencing the Cost of Green Office Building Based on Factor Analysis	PANG Jia-li, <i>et al.</i>
207	Research on Cooperative Training Mechanism of College Students' Innovation and Entrepreneurship Education	WANG Jun-fei, <i>et al.</i>
210	Study on the Training Mode of Self-learning into Innovative Thinking	JIA Feng-ling, <i>et al.</i>
212	Analysis of the Job and Job Tasks of Material Engineering Major (Ceramic Orientation) Based on "Professional Ability"	CHEN Jun, <i>et al.</i>
214	The Primary Exploration on the Talent Cultivation for Basic Sciences in Provincial Universities on New Situations	WANG Fei, <i>et al.</i>
216	Research on the Decision Making Influential Factors of Information Communication in Natural Disaster Relief	CHEN Ying-xin, <i>et al.</i>
218	Research on Power Maintenance and Power Construction Technology	XING Yan-jun
220	Design and Realization of Excellent Graduation Thesis Retrieval System in Colleges and Universities	RUI Wen-jun, <i>et al.</i>
222	Training Strategy of Customs Declaration Talents in the Henan Free Trade Area	LIU Su-dan
224	Study on the Reform of University-Enterprise Cooperative Curriculum Model Based on Competency Dictionary Model	ZHAO Li-na
227	On Plant Configuration in Landscape Design	TAN Yong-cun
229	A Brief Study of the Product's Development of "Weekend Tourism" in Local College	LIU Li-na, <i>et al.</i>
231	Research on the Innovation of Economics Course of Engineering Management Major	ZHANG Hong, <i>et al.</i>

THEORETICAL REVIEW

235	Scientific Consciousness and Intellectual Property Protection Drive Innovation Strategy	QI An-xun, <i>et al.</i>
241	Government Financial Information Disclosure, Government Performance and Investment in Fixed Assets	WANG Xiao-ning, <i>et al.</i>

COMPREHENSION

246	Discussion on the Design of the Construction Scheme of Excellent Online Open Course	SHI Ge
248	Methods of Enriching and Developing Students' Creative Ability	LIU Meng, <i>et al.</i>
250	Research on the Signal and System Teaching Innovation in Private Higher Learning Institution in the Information Age	LI Chan-fei, <i>et al.</i>
251	Research on University Physics Curriculum Based on "Problem-Driven" and "Project-driven"	MA Qing, <i>et al.</i>
253	Constructing the Courses System of Software Major through Middle and Higher Vocational Education Based on Professional Ability	MA Wen-jing, <i>et al.</i>
254	Teacher Education and Cultivation of TCM Talents in Higher Vocational Education	ZHANG Xi-cui
256	Research and Practice on the Construction of Multi-information Curriculum System Based on Innovation and Entrepreneurship	ZHANG Wen-bo, <i>et al.</i>
258	Research on the Course Innovation of "Relay Protection of Power System"	WANG Ying, <i>et al.</i>